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Trafikudvalget har i brev af 22. februar 2006 stillet mig følgende spørgs-

mål, som jeg hermed skal besvare. 

./. Svaret vedlægges i 5 eksemplarer. 

Spørgsmål 304: 

”Ministeren bedes oplyse, om Banedanmark har belæg for, at der skulle 

være en større kvalitet i skinner fra udlandet end i dem fra Skinnesvejsean-

stalten.” 

Svar: 

SVAN fremstiller ikke skinner. SVAN sammensvejser eller afkorter skin-

nestykker, der er produceret andetsteds. Kvaliteten af disse svejsninger er 

ikke dårligere på SVAN end på andre skinnesvejseanlæg. Den påtænkte 

eksterne leverandør har dog nogle værktøjer, der kan give bedre kvalitet 

samlet set. For det første har de en elektronisk lineal, der sikrer, at de rette-

de skinner opretholder de lovfastsatte minimumskrav til ligheden i skinnen. 

Denne leverandør kan også indbygge de såkaldte isolationsklæbestød di-

rekte i den svejsede skinne på anlægget i stedet for som i dag at indbygge 

dem i sporet, efter at skinnen er lagt, hvilket medfører tids- og omkost-

ningskrævende sporspærringer. Desuden giver indbygningen på anlægget 

en bedre kvalitet af sporet. 

Med venlig hilsen 

Flemming Hansen 
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